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Lekcia: Joz 1, 1-9                                                                                      Kázeň: Gn 15, 1-6 
 
 
Bratia a sestry, 
 viera v Boha nie je daný stav. Vierou reagujeme na životné udalosti a krízy. Viera je 
skúšaná. Každý nový deň sa rozhodujeme, ktorou cestou pôjdeme. Budeme Bohu 
dôverovať? Budeme počúvať Jeho slovo? Budeme sa vzdávať svojej vôle? Abrahám je pre 
nás jeden príklad toho, ako sa viera prejavuje v živote. 
 
 K Abrahámovi vo videní zaznelo slovo Hospodinovo. V hebrejskom texte je doslova 
uvedené, že slovo Hospodinovo sa stalo k Abrahámovi. Hovorí sa: „Sľuby sa sľubujú a 
blázni sa radujú.“ Toto príslovie vystihuje nás ľudí. Dané sľuby nevieme vždy zrealizovať. 
Niekedy za to môžu nepriaznivé okolnosti. Niekedy je to naše vlastné zlyhanie. Fakt je ten, 
že nedokážeme vždy splniť dané slovo. Tu je veľký rozdiel medzi nami a Bohom. Bohom 
dané zasľúbenie je také isté, akoby sa už bolo stalo. Keď Boh niečo hovorí, nie je to 
prázdna reklama. Boh sám je garantom toho, že Jeho slovo je pravdivé a splní sa. 
 Ježiš Kristus je najlepším príkladom toho, že Božie slovo platí. Na začiatku Evanjelia 
podľa Jána je o Ježišovi napísané: „A to Slovo stalo sa telom, prebývalo medzi nami, a my 
sme hľadeli na Jeho slávu ako na slávu jednorodeného od Otca, (bolo) plné milosti a 
pravdy.“(1, 14) Podobne sa začína aj List Židom: „Mnoho razy a rozličným spôsobom 
hovoril Boh voľakedy otcom skrze prorokov, na sklonku týchto dní prehovoril k nám v 
Synovi, ktorého ustanovil za dediča všetkého a Ním stvoril aj veky.“(1, 1-2) Na Božie 
slovo sa môžeme v každej životnej situácie stopercentne spoľahnúť. 
 
 Boh Abraháma povzbudzoval a uisťoval. „Neboj sa...“ Týmito slovami sa otvárajú 
viaceré Božie reči k jeho nasledovníkom. Aj veriaci ľudia musia čeliť strachu. Boh je s 
nami aj vtedy, keď sa niečoho obávame. 
 „Ja som ti štítom...“, povedal Boh Abrahámovi. Štít chráni vojaka pred zbraňami 
nepriateľa. Jednou takou útočnou zbraňou môžu byť aj šípy. Šíp je v Biblii metafora pre 
slová, ktoré zraňujú. V knihe Príslovia je napísané: „Ako šialenec, čo strieľa ohnivé strely 
a šípy, je človek, ktorý klame svojho blížneho, a potom povie: Ja som len žartoval.“(26, 
18-19) Pokúšanie je tiež prirovnané k šípom. „Nadovšetko vezmite si štít viery, aby ste 
ním mohli uhasiť všetky ohnivé šípy tohto nešľachetníka.“(Ef 6, 16) Keď Bohu 
dôverujeme, sme chránení štítom viery. 
 Boh ešte Abrahámovi zasľúbil veľkú odmenu. Vráťme sa na chvíľu do 
predchádzajúcej, štrnástej, kapitoly, kde je opísaný boj medzi Abrahámom a spojeným 
vojskom viacerých kráľov. Keď Abrahám zvíťazil, sodomský kráľ mu ponúkol odmenu. 
Abrahám vtedy pre seba nič neprijal. Boh sám je pre Abraháma odmenou. To je doslova 
napísané v pôvodnom texte. Kým žijeme, sme len pútnici. Putujeme do Božieho kráľovstva. 
Apoštol Pavol napísal: „cieľ mám vždy pred očami a bežím za odmenou nebeského 
povolania Božieho v Kristovi Ježišovi.“(F 3, 14) 
 
 Z dnešného textu je cítiť Abrahámov zármutok nad tým, že nemá potomka. Boh 
Abrahámovi už dávnejšie zasľúbil, že jeho potomstva bude ako prachu zeme.(13, 16) 
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Abrahám bol však stále bezdetný. V dnešnom texte Boh Abrahámovi zasľúbil, že bude 
mať potomka a jeho potomstva bude toľko, koľko je hviezd na nebi. Do tretice k 
Abrahámovi zazneje ešte aj to, že jeho potomstva bude toľko, koľko piesku na brehu 
morskom. Prach zeme, hviezdy na nebi a piesok na brehu morskom – tri, zmyslom rovnaké, 
obrazné vyjadrenia, ktoré majú Abraháma uistiť v tom, že bude mať svoje potomstvo. 
 
  Autor opísal aj Abrahámovu reakciu na toto Božie zasľúbenie. „I uveril Hospodinovi 
a On mu to počítal za spravodlivosť.“ Je to veľmi známy verš. Cituje ho aj apoštol Pavol 
vo svojom Liste do Ríma (4, 3) a aj autor Jakubovho listu (2, 23). Zaujímavá je formulácia 
slovesa veriť. 
 
 „I uveril Hospodinovi...“ Vari dovtedy neveril? Abrahám veril v Boha, ale takto je 
vyjadrený ten každodenný zápas o vieru. Boh ešte len niečo zasľúbil. Ešte nič 
nenasvedčuje tomu, že sa to zasľúbenie splní. Človek Abrahám na to odpovedel vierou. 
Dôveroval Bohu a prijal Jeho vôľu. V knihe Nehemiáš je to opísané takto: „Ty, Hospodine, 
si Boh, ktorý si vyvolil Abráma, vyviedol si ho z Chaldejského Úru a dal mu meno 
Abrahám. Zistil si, že jeho srdce je Ti verné, a uzavrel si s ním zmluvu, že dáš jeho 
potomstvu krajinu Kanaáncov, Chetejcov, Amorejcov, Perizejcov, Jebúsejcov, Girgášijcov; 
splnil si svoje zasľúbenia, lebo si spravodlivý.“(Neh 9, 7-8) 
 
 „...a On mu to počítal za spravodlivosť.“ Spravodlivosť v biblickom zmysle slova 
vyjadruje správny vzťah človeka voči Bohu. Nie je to stav, ktorý môže človek dosiahnuť 
svojim vlastným úsilím. Nie je to ľudská zásluha, ktorou by si zabezpečil Božie spasenie. 
Boh je spravodlivý a spravodlivým sa stáva každý, kto Mu dôveruje. Ježiš je spravodlivý 
a spravodlivý je každý, koho Boh skrze obeť Ježiša Krista ospravedlňuje. Spravodliví sme 
len vtedy, keď sa necháme v živote viesť Božím slovom. 
 
 Abrahám počul Božie slovo, o ktorom by mnohí povedali, že je to nesplniteľný sľub. 
Veď Abrahám aj Sára už boli starí. Abrahám napriek tomu uveril Bohu. Ako reagujeme na 
Božie slovo my? Nechávame sa viesť Božím slovom? Dôverujeme Božiemu slovu aj vtedy, 
keď prichádzajú nejaké ťažkosti a Boh akoby nekonal? Aj na Abrahámovom živote vidíme, 
že Boh nedáva také sľuby, ktoré by nesplnil. Boh nás nezavádza ani neklame. Spoliehajme 
sa na Božie slovo každý deň a nakoniec sa ukáže, že nebudeme sklamaní. Amen 
 
Vyslanie: Joz 1, 6-8 
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými 
vami. Amen.  


